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Notulen van de vergadering / 
gehouden op 

vangen t s 
vrijdag 26 februari 1960 in de Trêveszaal, aange
morgens om tien uur en 's middags voortgezet 

Aanwezig: 

------------
De minister-president De Quay (bij de punten 
18 t/m 25), de vice-minister-president Korthals 
(voorzïtter bij de Runten 1 tlm 17), Van Aartsen 
Cals~ Klompé, Luns (bij de punten 1 t/m 17), ' 
Marijnen, De Pous~ Van Rooy, Toxopeus, Visser 
en Zijlstra (bij de punten 18 t/m 25) (Afwezig 
minister Beerman) . 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge (bij de punten 17 en 18), Bot (bij 
punt 25), Van Houten (bij punt 2) Roolvink (bij punt 
19) en Schmelzer. 
Secretaris: J. Middelburg. 

1. Notulen ministerraad 19 fGbruari 1960 -
J . /i~/J. -::E-0J?merk~:;g n.a.v. punt 1bj Bijeenkomst Zes ministers van 
tu VVf,Nft lnanClen 
/t?fJ i f~~~ 

. Minister Luns wijst erop, dat het zlJn bedoeling is, 
Á. I. dat in Den Haag over de hoofdzaken van deze bijeenkomsten 

JV ' overleg plaats heeft, waartoe ditmaal onvoldoende gelegenheid 
is geweest. 

Minister De Pous wijst erop, dat ook bij besprekingen 
van ministers van~inanciën van de Zes de punten vooraf in de 
coördinatiecommissie besproken moeten worden. 

2. Buitenlands beleid - -~~ 

~~ /u a. De Schelde-Rijnverbinding (Zie notulen m.r. 19 februari 
~Ll5f~Z} 960,punt 4) -
~~I ;;./ tqA, -jJ~ 

- . 1.1 /' . . Minister Luns herinnert eraan, dat bij het diner ter 
gelegenheid van de Beneluxregeringsconferentie zou worden ge
sproken over de waterwegenkwestie. Ten aanzien van de Schelde
Rijnverbind:'--")g heeft spreker in 1957 in de Eerste Kamer ver
klaard, dat Nederland zich niet meer gebonden achtte aan het 
advies-Van Cauwelaert-Steenberghe, aangezien de Belgische rege
ring blijk had gegeven er geen belangstelling voor te hebben. 
De Nederlandse regering heeft steeds gesteld wel bereid te z ijn 
over de aanleg van "een kanaal" te spreken. Tot vorig jaar 

heeft . .. ~ 
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de verhoudingen slechter zlJn geworden (o.a. door het optreden 
van Spierenburg als lid van de H. A. tegen de kartelvorming in 
de Ruhr). Thans h ebben een aantal Duitse mijnen in de buurt 
van Aken voor het Europese Hof bezwaren gemaakt tegen het 
aandeel van Nederland in deze uitvoerregeling van kol en naar 
België. Een moeilijkheid is? dat de juridische basis van deze 
regel ing in artikel 37 van het KSG-verdrag niet zo sterk is. 

2 k. Vervoersdiscriminatie in E3G (Zie notul en REA 24 februari 
1960, punt 2 a) 

Staatssecretaris Stijkel h eeft de vorlge dag een ver
gadering van de raad van ministers van de EEG meegemaakt over 
de vaststelling van het reglement inzak e de vervoersdiscrimi 
natie, waaromtrent i n de REA het Ne derlandse standpunt was 
bepaald. In deze bijeenkomst in Brussel heeft men de gehele 
dag getracht een wig te drijven tussen het afwijzende stand
punt van de Italiaanse en Nederlandse delegaties h etgeen ni et 
gelukt is. De uitkomst is negatief geweest, zodat het in de 
eerste ronde de ~uropese commissi e ni et gelukt is aan Nederland 
deze vervoerspolitiek met publikatie van de tarieven e.d. op 
te dringen. Wat de kwestie van de sancties betreft waarover 
ook in de ~A is gesproken deelt spreker mede, dat de Neder
landse amendementen terzake zijn verworpen ; nu het gehele 
reglement door de Europese commissie nog eens zal worden over
wogen, zal men thans aan de kwestie van de sanclies niet veel 
aandacht moeten schenken. ~en nieuwe p oging van de zijde der 
Europese commissie zou kunnen worden verwacht, als het nieuwe 
Italiaanse kabinet wat meer souplesse dan de thans afgetreden 
regering zou tonen. Verwacht kan worden? dat de Europese com
missie eerst de afloop van een proces voor het Hof over een 
overeenkomstige zaak zal af'Vvach ten. 

1. y-erslag van de Beneluxregeringsconferentie van 20 feÈruari ~960 
(Brief van de minister van Economi sche Zaken dd. 22 iebruarl 1960) 

Minister Luns merkt met betrekking tot punt 2 van de 
samenvatting op, dat het geen zin heeft de standpunten der 
Beneluxdelegaties voor Euratom in het mi nist erscomité en de 
raad van presidenten te coördineren, aangezien Luxemburg er
buiten valt. Het woord ~uratom ware dus te schrappen. Bovendien 
is het ni et juist om tot deze coördinatie ten aanzien van de 
EEG en de KSG over te gaan vo or taken die niet onder het Bene
luxverdrag vallen. Spreker stelt voor het slot van de eers te 
zin aldus te lezen: ..• coördinatie van de standl~ten der 
Beneluxdelegaties in de raden van minist ers van de EBG en de 
KSG, voor zover deze standpunt en onderwerpen betreffen, die 
binnen he t kader van de Beneluxverdrag organisatie vallen. 

Minis ter De Pous is van mening, dat is afgesproken 
wat in dit punt staat vermeld. De Luxemburgse minister Schous 
heeft gepleit voor bedoelje besprekingen in bijeenkomsten van 

het ... 


